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imagoverbetering 
vmbo nodig

“Als groep 8-leerling 
màg je naar de havo 
of het vwo, maar je 
moét naar het vmbo.”
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In 2024 bestaat SPV 20 jaar. Reden 
voor een feestje. In deze artikelenserie 
interviewen we personen met een rol 
van betekenis in de historie van SPV.
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In het kader van 20 jaar SPV legt de huidige voorzitter, Arjen Daelmans, 
uit wat SPV op dit moment betekent voor het vmbo en welke uitdagingen 
er volgens hem nog zijn voor de toekomst. Sinds oktober 2022 heeft Arjen 
het voorzitterschap op zich genomen. Hij combineert deze functie met de 
dagelijkse vmbo-praktijk als opleidingsdirecteur van het Stedelijk College in 
Eindhoven. “Een goede combi,” vindt Arjen, “3 dagen op school en 2 dagen 
aan het werk voor SPV”.

Bijna anderhalf jaar geleden trof Arjen SPV aan als een belangrijke 
sparringpartner voor allerlei partijen in het speelveld van het onderwijs. “SPV 
heeft een enorme groei doorgemaakt in de afgelopen twee decennia. Het is 
een begrip geworden, een organisatie die zich maximaal inzet voor het vmbo en 
gevraagd wordt naar haar mening als het gaat om besluitvorming,” legt Arjen uit. 
Die rol past SPV. Al is die rol sterk aan verandering onderhevig. Arjen ziet steeds 
vaker dat het een politieke rol wordt: “Politiek verandert voortdurend en is een 
grillige, externe factor. Ik denk dat het goed is dat we ons de komende tijd ook 
gaan richten op onze eigen identiteit. Voor wie zijn we er nu? Vertegenwoordigen 
we de docenten naar behoren? Zijn we voldoende toekomstgericht? Spelen we 
adequaat in op de veranderingen en behoeften van de maatschappij?”  



Steeds meer raakvlakken tussen profielen
Zo ziet hij dat er meer en meer raakvlakken zijn tussen 
de verschillende profielen, en dus ook tussen platforms. 
Er lijkt een overlap te ontstaan tussen profielen, en dat is 
een beweging waarop SPV zou kunnen structureren. “Ik 
vermoed dat dit in de toekomst frequenter aan de orde zal 
zijn. Dus: past een profiel nog wel bij de maatschappij, de 
arbeidsmarkt, en hoe is dat over vijf tot tien jaar? Moeten 
we misschien profielen gaan samenvoegen, andere 
verbindingen zoeken? Om een voorbeeld te geven: het 
profiel Zorg & Welzijn krijgt steeds meer te maken met 
technologie. Verandering in de profielen kan betekenen 
dat SPV er in de toekomst mogelijk wat anders gaat uitzien. 
Misschien minder platforms, of misschien juist meer, of 
werken aan andersoortige platforms,” denkt Arjen. 

Zát uitdagingen voor SPV
Flexibiliteit is wat Arjen betreft het belangrijkste woord 
in al deze ontwikkelingen. “We moeten flexibel blijven 
en meegaan in bewegingen en ontwikkelingen die het 
vmbo beter en aantrekkelijker maken. Het kan altijd beter 
en er zijn nog zát uitdagingen voor SPV. Het gaat dankzij 
de platforms al heel erg goed met de koppeling tussen 
beroepspraktijk en het onderwijs. Maar ondanks al onze 
inspanningen heeft het vmbo nog steeds een wat negatief 
imago. Als groep 8-leerling mág je naar de havo of het vwo, 
maar je moét naar het vmbo. Ook ouders spelen hier een 
rol in; zij zien het vmbo nog te vaak als een minderwaardig 
schooladvies. Terwijl hun kinderen ongelooflijk veel talent 
hebben in praktische vakken, daarvan opbloeien en 
geweldige dingen kunnen bereiken. Iedereen is belangrijk 
in onze maatschappij, iedereen telt mee. SPV kan hierin het 
verschil maken en zal er alles aan doen om deze doelgroep 
en ook collega-docenten de aandacht te geven die ze 
verdienen. Dat is onze meerwaarde als stichting. Wij staan 
vierkant achter onze leerlingen en docenten,” verklaart 
Arjen stellig.

Welke wensen heeft Arjen nog voor het vmbo? 
“Wat ik persoonlijk heel graag zou zien is dat we naar een 
maatwerkdiploma vmbo gaan dat ook gewaardeerd wordt. 
Dat een leerling examen kan doen in vakken die beter 
aansluiten bij zijn vaardigheden en kennis, eventueel op 
verschillende niveaus. Méér maatwerk in het onderwijs 
waarbij we leerlingen niet afrekenen op waar ze niét goed 
in zijn maar het accent juist leggen op hun talenten. De 
leerling centraal stellen. Maar dit vraagt weer de nodige 
flexibiliteit. Veranderprocessen nemen veel tijd in beslag in 
het onderwijs. Ik heb inmiddels wel geleerd om hiermee om 
te gaan, maar soms gaat mijn bloeddruk flink omhoog als 
politiek en financiën een grotere rol gaan spelen dan goed 
onderwijs voor álle leerlingen. In het onderwijs wordt er 
nog te vaak naar allerlei andere zaken gekeken en dat gaat 
ten koste van leerlingen en de kwaliteit van het praktisch 
onderwijs. Ik maak me als voorzitter sterk voor het vmbo, en 
ik denk dat een van de opdrachten van SPV is om het mooie 
van het vmbo te laten zien. Elk stapje vooruit is er één en ik 
ben er trots op dat we gezamenlijk al zoveel bereikt hebben!”
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